

البيانات الشخصية:

الاسم : ساره عبدالله محمد الربح

الجنسية: سعودية

المسمى الوظيفي: محاضر

مكان الميلاد: الدمام

الحالة الاجتماعية: متزوجة وام لثلاثة اطفال

البريد الإلكتروني : saalribh@ud.edu.sa

مراحل التعليم:

ماجستير في التمريض الاكلينيكي تخصص حالات حرجة من جامعة الدمام

بكالوريوس في العلوم الصحية – تمريض عام من جامعة الملك فيصل

الجوائز:

1. المركز الثالث في محور العلوم الصحية لافضل عرض بحث علمي بالمؤتمر العلمي الثاني لطلاب وطالبات التعليم العالي بالمملكة العربية السعودية في الفترة (28-31)-3-2011 في جدة

2. المركز الاول لافضل ملصق علمي بالمؤتمر الحادي عشر للمستجدات الطبية في الطب الباطني الرئوي والحالات الحرجة في الفترة (23-24) -11-2011 في مستشفى الملك فهد الجامعي بالخبر.

3. الترشح للفوز بجائزة القطيف للانجاز في مجال البحث العلمي في الدورة الثالثة.

الاهتمامات البحثية والتدريسية :

الحالات الحرجة وأمراض الاطفال

الخبرة:

■ الخبرة البحثية :

خبرة البحث في المواقع والمجلات العلمية المحكمة واستخدام محركات البحث الاكاديمية والعلمية المحكمة باللغتين العربية والانجليزية.

خبرة البحث في قواعد المعلومات للطب القائم على البراهين باللغة الانجليزية مثل: الكوكرين والبيست براكس... وغيرها

■ خبرة التدريس :

التدريس باللغة الانجليزية فقط للمواد التالية

○ التمريض الباطني والجراحي

○ التمريض المبني على البراهين

- التمريض النفسي
- تمريض النساء والولادة
- تمريض صحة الاسرة والمجتمع
- اساسيات التمريض
- تمريض الأطفال
- ادارة التمريض

الخبرة المهنية:

- خبرة ميدانية في ممارسة العمل التمريضي في اقسام العناية المركزة وقسم الطوارئ والكلى بمستشفى الملك فهد الجامعي بالخبر
- خبرة ميدانية في ممارسة العمل التمريضي في اقسام : الباطنية والجراحة، النساء والولادة ، الأطفال ، الطوارئ ، الامراض النفسية ، العناية المركزة في مستشفى الظهران الصحي
- الخبرة الميدانية في التدريب والإشراف على طالبات التمريض في مستشفى القطيف المركزي
- الخبرة الميدانية في التدريب والإشراف على طالبات التمريض في مستشفى الأمل للصحة النفسية
- الخبرة الميدانية في التدريب والإشراف على طالبات التمريض في مراكز الرعاية الأولية.

خبرة أكاديمية وأدارية:

مديرة العيادة الطبية في كلية المجتمع بالقطيف

النشر العلمي :

- النشر العلمي المحكم : مجلة جامعة الملك عبدالعزيز للعلوم الطبية ، المجلد 19 العدد 1 عام 2012 : غطاء البولي ايثيلين ضد قطرة الفيسكوتيرز العينية .

المؤتمرات:

1. الأوراق العلمية:

- دراسة مقارنة بين قطرة الفيسكوتيرز العينية وغطاء البولي ايثيلين للوقاية من سحجات القرنية لمرضى العناية المركزة ، مستشفى الملك فهد الجامعي بالخبر 2012

2. العروض

- المؤتمر العلمي الثاني لطلاب وطالبات التعليم العالي بالمملكة العربية السعودية في جدة 2011 عن البحث العلمي : دراسة مقارنة بين قطرة الفيسكوتيرز العينية وغطاء البولي ايثيلين للوقاية من سحجات القرنية لمرضى العناية المركزة

3. البوسترات:

- المؤتمر الحادي عشر للمستجدات الطبية في الطب الباطني الرئوي والحالات الحرجة في الفترة (23-24) -11-2011 في مستشفى الملك فهد الجامعي بالخبر عن البحث العلمي : دراسة مقارنة بين قطرة الفيسكوتيرز العينية وغطاء البولي ايثيلين للوقاية من سحجات القرنية لمرضى العناية المركزة

4. وقائع المؤتمرات:

المؤتمر العلمي الثاني لطلاب وطالبات التعليم العالي في المملكة

برعاية كريمة من خادم الحرمين الشريفين الملك عبد الله بن عبد العزيز آل سعود – حفظه الله ، تعقد وزارة التعليم العالي مؤتمراً علمياً تنافسياً سنوياً يستهدف إتاحة الفرصة لجميع طلاب وطالبات الجامعات والكليات السعودية الحكومية والأهلية لعرض مشروعاتهم البحثية ، وأفكارهم الإبداعية ، ومبادراتهم الريادية ، عبر محاوره المختلفة ، وفعالياته المصاحبة .

وقد عُقد هذا المؤتمر العلمي الثاني بمدينة جدة في الفترة من 23-26/4/1432هـ، وتمت مشاركتي فيه وانا طالبة دراسات عليا بالبحث العلمي : دراسة مقارنة بين قطرة الفيسكوتيرز العينية وغطاء البولي ايثيلين للوقاية من سحجات القرنية لمرضى العناية المركزة ، وتم عرض ومناقشة هذا البحث ليحصل على المركز الثالث لباحث الدراسات العليا

المؤتمر الحادي عشر للمستجدات الطبية في الطب الباطني الرئوي والحالات الحرجة في الفترة (23-24) -11-2011 في مستشفى الملك فهد الجامعي بالخبر:

تم عرض ومناقشة اكثر الامراض الرئوية شيوعا في اقسام العناية المركزة والطرق الأمثل للعلاج باستخدام التقنيات الحديثة والأدوية . وتم فيه عرض بوسترات تقريرية للحالات الخاصة بالعناية المركزة بمشاركة من الاطباء والفنيين العاملين بأقسام العناية المركزة ومناقشتها ، وفازت مشاركتي بالمركز الأول عن دراسة مقارنة بين قطرة الفيسكوتيرز العينية وغطاء البولي ايثيلين للوقاية من سحجات القرنية لمرضى العناية المركزة .

عضويات الجمعيات الأكاديمية والمهنية:

الهيئة السعودية للتخصصات الصحية

المهارات :

استخدام الحاسب الالي مع غالبية البرامج ، وبرامج المايكروسوفت اوفيس (الورد، الاكسيل ، البوربوينت ، الاوت لوك ، الببليشر.....)

برنامج الاس بي اس اس

استخدام الانترنت والبحث في قواعد المعلومات

اللغات :

العربية والانجليزية

التدريب :

- توصيف البرامج والمقررات والخبرة الميدانية واعداد التقارير السنوية
- التقنيات والتطبيقات الحديثة في التعليم
- المؤتمر العلمي الثاني لطلاب وطاليات التعليم العالي في المملكة
- Leadership in medical education
- QCH Diabetes 2012
- Research methods & applied statistics
- The 2nd workshop on the Art & science of one lung ventilation
- The 2nd symposium on the Art & science of one lung ventilation
- 1st respiratory diseases conference
- Introduction to research
- 10th update in internal medicine
- The new trends in Advanced Health Training ; the use of simulation
- 11th update in internal medicine on pulmonogy and critical care
- Hot topics in neonatal and pediatric critical care
- Wound care management course
- Basic Life Support
- Geriatric Symposium
- Back to basic
- Bedside Assessment for Nurses
- Medical ethics & professionalism : Raising awareness Among stakeholders

خدمة الجامعة في الواجهة اللامنهجية (خدمات طلابية ، رياضة)

كلية العلوم الصحية للبنات بالقطيف :

المشاركة في حملات التوعية ضد الامراض المزمنة : السكري والضغط وامراض الدم الوراثية ، العناية بصحة الحامل ، العناية بالطفل ،فحص ما قبل الزواج ، بالتعاون مع مستشفى القطيف المركزي ومراكز الرعاية الصحية الاولية بالقطيف وهو جزء من مادة تمرير صحة الاسرة والمجتمع .

خدمة المجتمع:

الزيارات الدورية لدور الايتام وتقديم الدعم النفسي والمادي

التغطيات الاعلامية للابحاث والانجازات

صحيفة اصداف الجامعة – جامعة الدمام

جريدة اليوم

مجلة جامعة الملك عبدالعزيز – للعلوم الطبية

Personal information:

Name : Sara Abdullah Muhammed Al –Ribh

Nationality : Saudi

Place of Birth: Dammam

Nationality: Saudi

Status: Married with 3 children

E mail: saalribh@ud.edu.sa

Education:

POST-GRADUATE:

Master of science in Nursing, Critical Care Nursing , University of Dammam, (2010-2011).

UNDER-GRADUATE :

-Bachelor degree of Health Science in Nursing (2005) from KFU, Dammam. SA.

-One year Internship Training at Dhahran Health Center completed in 23rd/5/1426. (June,30,2005)

AWARDS :

- 3rd prize for the best research entitle of (Polyethylene Vrs. Viscotears drops in prevention of corneal abrasion in critically ill patients) at **the 2nd scientific conference for students of higher education** Jeddah, KSA (23-4-1432AH)
- 1st prize for the best research poster In 11 Poster Competition on Nov,23,2011 at King Fahd Hospital of the University , Al-Khobar , KSA

Research & Teaching interests :

Critical care and pediatric care

Experiences:

Research experiences:

Searching in the academic and scientific websites & articles using protocols databases (evidenced based medicine; best practice, Cochrane , E-journals ,..... etc)

Teaching Experiences:

Teaching health & nursing subjects using English language:

- Medical & surgical nursing
- Evidence based nursing
- Psychiatric nursing
- OB\GYN nursing
- Family & Community Health nursing
- Fundamentals of nursing
- Pediatric nursing
- Management of nursing

Professional Experiences:

- Experience in nursing practice in critical care units , Emergency and dialysis units at king Fahd Hospital of the university
- Experience in nursing practice in medical, surgical, OB\GYN, pediatric, Emergency, Psychiatry , and critical care units at Dhahran health center.
- Students training & supervision at Qatif central hospital
- Students training & supervision at Al-amal complex hospital for mental health
- Students training & supervision at primary care centers.

Academic & administrative Experiences:

Coordinator of community college clinic

Publication:

Peer –reviewed

Polyethylene versus Viscotears gel for the prevention of corneal abrasions in critically ill patients: A comparative study. JKAU:Med. Sci.,Vol.19. No. 1S , PP: 59-72 (2012 A.D./1433 A.H). DOI: 10.4197/ Med. 19-1S.4

Conferences:

Papers:

Polyethylene versus Viscotears gel for the prevention of corneal abrasions in critically ill patients: A comparative study. King Fahd Hospital of the University 2012

Presentation

2nd Saudi scientific conferences in Jeddah ,2011 , KSA for the research : (Polyethylene versus Viscotears gel for the prevention of corneal abrasions in critically ill patients: A comparative study)

Posters:

11th update of Internal Medicine on pulmonogy and critical care: Nov,23,2011 at King Fahd Hospital of the University for the research : (Polyethylene versus Viscotears gel for the prevention of corneal abrasions in critically ill patients: A comparative study)

Proceedings :

- **The second scientific conference for students of higher education:**

Under the generous auspices of King Abdullah ibn Abdul-Aziz Al Saud (may Allah protect him); the Custodian of the two Holy Mosques, and as a continuous concern of the ministry of the higher education to support academic quality projects and develop higher education outcomes, the ministry of higher education annually holds competitive academic conferences aiming at allowing the students in Saudi governmental universities and private colleges to display their research projects, creative ideas, and entrepreneurial initiatives through the conference themes and accompanied events.

the second academic conference was held in Jeddah from 23-26/4/1432 AH, My participation was in the field of health science projects for post graduate student with my research : (Polyethylene versus Viscotears gel for the prevention of corneal abrasions in critically ill patients).

- **11th update in internal medicine on pulmonogy and critical care**

Under generous auspices of King Fahd Hospital of the University – Department of internal medicine which annually held this conference to cover the updated in internal medicine : lung diseases & treatment modality, applied physiology of one lung ventilation , anesthesia & thoracic procedures, mechanical ventilation in critical care units.

- **1st respiratory diseases conference, June 8-10,2010:**

Annually international conference was held under generous auspices of King Fahd specialist hospital: which cover physiology of the lung ventilation, critical lung disease, anesthesia & effects on lung ventilation, Mechanical ventilation, and updated lung disease & treatment modality.

- **The new trends in Advanced Health Training ; the use of simulation**

Under generous auspices of Nursing college at university of Dammam; the use of simulation in medical education , strategies and its effect on the medical learner.

- **Research methods & applied statistics**

Under generous auspices of college applied medical science at university of Dammam. The right way for writing a research (writing

the Abstract , choosing the best Keywords, writing effective introduction , writing material & methods, selecting research design, using the right statistical analysis & formatting results, writing discussion).

Course Title	Date	Venue
Leadership in medical education	January 4,2012	KFHU, Al-khobar
توصيف البرامج والمقررات والخبرة الميدانية واعداد التقارير السنوية	April, 19-20,2012	UD
QCH Diabetes 2012	April,23-24,2012	QCH
Research methods & applied statistics	April,28-29 ,2012	College of applied medical sciences , UD
التقنيات والتطبيقات الحديثة في التعليم	10-5-1433,	College of science
The 2 science of one lung ventilation	Feb,24-25,2010	KFHU, Al-khobar
The 2 science of one lung ventilation	Feb,24-25,2010	KFHU, Al-khobar
1 st conference	June 8-10,2010	King Fahd specialist hospital
Introduction to research	07-06-2010	UD
10 th medicine	December 29-30,2010	KFHU, Al-khobar
The new trends in Advanced Health Training ; the use of simulation	January, 11-12,2011	UD
11 th medicine on pulmonogy and critical care	November, 23-24,2011	KFHU, Al-khobar

المؤتمر العلمي الثاني لطلاب وطالبات التعليم العالي في المملكة	March, 28-31,2011	Jeddah
Hot topics in neonatal and pediatric critical care	February 4-5-2009	KFHU, Al-khobar
Wound care management course	February 10-11,2009	KFHU, Al-khobar
○ Basic Life Support	March 2008	DHC
○ Geriatric Symposium	March,4-6,2006	DHC
○ Back to basic	Feb,1,2006	DHC
○ Bedside Assessment for Nurses	Dec,6,2005	DHC
○ Medical ethics & professionalism : Raising awareness Among stakeholders	Feb,17,2004	KFHU, Al-khobar

Academic or professional affiliations, associations and memberships

Saudi commission for health specialties.

Skills (soft skills, software ...etc)

Computer skills (Microsoft office :word , power point, Excel, Access, publisher , one note)

SPSS

Internet

Searching in the academic and scientific websites & articles using protocols databases (evidenced based medicine; best practice, Cochrane , E-journals ,..... etc)

Languages

Arabic & English (writing & speaking)

Training (workshops, short courses ...etc)

- توصيف البرامج والمقررات والخبرة الميدانية واعداد التقارير السنوية
- التقنيات والتطبيقات الحديثة في التعليم
- المؤتمر العلمي الثاني لطلاب وطالبات التعليم العالي في المملكة

- Leadership in medical education
- QCH Diabetes 2012
- Research methods & applied statistics
- The 2nd workshop on the Art & science of one lung ventilation
- The 2nd symposium on the Art & science of one lung ventilation
- 1st respiratory diseases conference
- Introduction to research
- 10th update in internal medicine
- The new trends in Advanced Health Training ; the use of simulation
- 11th update in internal medicine on pulmonogy and critical care
- Hot topics in neonatal and pediatric critical care
- Wound care management course
- Basic Life Support
- Geriatric Symposium
- Back to basic
- Bedside Assessment for Nurses
- Medical ethics & professionalism : Raising awareness Among stakeholders

Departmental/University Service (committees)

Community service committee coordinator in Qatif college for health science
Community service committee member in Qatif Community college

Extracurricular University Service (e.g. student services, sports ...etc)

Participation in health education programs against chronic diseases : diabetes , hypertension, blood inherited diseases m pregnancy & child health, premarital

examination program ,under collaboration of qatif central hospital & primary care centers in Qatif, AS a part of community health nursing program._

Participation in special needs program for geriatric and psychiatric centers.

Community involvement/outreach

Participation in health education programs against chronic diseases : diabetes , hypertension, blood inherited diseases m pregnancy & child health, premarital examination program ,under collaboration of qatif central hospital & primary care centers in Qatif, AS a part of community health nursing program._

Participation in special needs program for geriatric and psychiatric centers.

Media coverage (of achievements and contributed work or research)

Asdaf Al jamah

Journal of King Abdulaziz university of medical sciences

Al-Yaum newspaper